
SCHRIFTELIJKE VRAGEN, ex artikel 42 Reglement van Orde 

 
 

Gericht aan GS / lid GS 
 
 

Gedeputeerde Staten 

Inleidende toelichting 
(facultatief) 

Op 14 oktober jl. werd bekend dat twintig 
mestvergisters in Noord-Nederland tijdelijk 
op slot worden gezet na de vondst van 
amfetamine (LC, 14 oktober1). Het ging om 
20 van de 33 onderzochte mestvergisters.  
 
Dit jaar werd bekend dat er ook fors minder 
SDE++-subsidie beschikbaar zal zijn voor 
mestvergisting2. Ook bleek eerder al dat er 
geen politiek draagvlak in de Tweede Kamer 
is voor subsidies voor mestvergisting3. 
 
Naar aanleiding van deze berichtgeving 
hebben de fracties van D66 en GroenLinks 
de volgende vragen aan Gedeputeerde 
Staten.  

Vraag / vragen 
 
 

1. Is GS bekend met het bericht 
‘Mestvergisters in Noorden op slot 
na vondst van amfetamines: schade 
mogelijk 'vele tientallen miljoenen 
euro’s'’ (LC, 14 oktober) en het 
bericht ‘Mestvergistersbranche 
hekelt hard optreden tegen 
drugsafval’ (LC, 20 oktober4)? Heeft 
GS contact gehad met de FUMO 
aangaande deze berichtgeving?  

 
2. Is bij GS bekend hoeveel 

mestvergisters er zijn in Fryslân en 
hoeveel daarvan onderzocht zijn?  

 
3. Heeft GS al een risicoanalyse 

gemaakt van het risico op 
ondermijning en drugscriminaliteit 
voor de reeds bestaande 
mestvergisters? Op welke manier is 
GS van plan het toezicht op basis 
van die analyse te veranderen? 
Deelt GS de visie dat het aantreffen 
van amfetamine in twee derde van 
de gevallen in Noord-Nederland 
geen toeval is te noemen en dat 
voorts alle Friese mestvergisters 
(periodiek) onderzocht dienen te 

 
1 https://lc.nl/friesland/Mestvergisters-op-slot-na-vondst-amfetamines-28693996.html  
2 https://lc.nl/friesland/opsterland/Correctie-groene-subsidie-raakt-boeren-Opsterland-28701900.html  
3 Kamerstuk 35 925, nr. 31 
4 https://lc.nl/friesland/Mestvergisters-hekelen-hard-optreden-tegen-amfetamine-28706036.html  
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worden, evenals de mogelijkheid dat 
de amfetamine ten gevolge van 
restanten van zuiveringsslib in het 
vergistingsproces terecht is 
gekomen?  

 
4. Maakt GS zich zorgen over de 

toename van ondermijning en 
drugscriminaliteit in Fryslân? Zo ja, is 
GS bereid de vergunningverlening 
voor nieuwe mestvergisters stil te 
leggen totdat er meer duidelijkheid is 
over de rol van drugscriminaliteit en 
ondermijning? Zo nee, waarom niet?  

 
5. Zou GS een korte beschouwing 

kunnen geven over welke rol 
mestvergisting speelt in het huidige 
en toekomstige landbouwmodel? En 
wanneer zal GS dat eindelijk 
vertalen in haar beleid?  

 
6. Is GS nog altijd van mening dat er 

een vijf sterren landbouw in Fryslân 
zou moeten komen, met een 
duurzaam landbouwmodel? Erkent 
GS dat mestvergisting niets afdoet 
aan het feit dat de uitstoot van de 
veehouderij die gepaard gaat met de 
mestproductie überhaupt niet nodig 
zou zijn om Nederland van eten te 
voorzien? Hoe verhoudt zich dat tot 
andere maatschappelijke opgaven, 
zoals biodiversiteit, 
stikstofproblematiek, klimaat en 
waterhuishouding? Deelt GS de 
mening dat mestvergisting 
onvoldoende is om van een 
onhoudbaar landbouwmodel te gaan 
naar een duurzaam verdienmodel 
voor boeren dat in balans is met de 
natuur en klimaat? Zo nee, waarom 
niet?  

  
 

 
 

Indiener(s) (fractie / naam / handtekening) 
Danny van der Weijde, D66 
Jochem Knol, GrienLinks 
Menno Brouwer, Partij voor de Dieren 
Hanneke Goede, SP 
 

 
 



Datum 24 oktober 2023 

 


